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SESSIÓ: PROJECTE D’URBANITZACIÓ DEL PASSEIG DE LA MAR BELLA. 

SESSIÓ INFORMATIVA AMB ENTITATS SOBRE L’EVOLUCIÓ DEL PROJECTE 

Dia: dijous 17 de novembre Hora: 18:00 h Lloc: Centre cívic Besòs, Sala d’actes 

 
Assistència: 
 

Ajuntament (4):  
Oriol Giol (Direcció de Serveis 
d’Estratègia Urbana) 
Manel Gil (Participació EU) 
Josep-Luís Melero (Participació EU) 
Maria José López (Districte de Sant 
Martí) 
 
 

Altres administracions, empreses 
proveïdores (3): 
Representants de Barcelona 
Regional 
 

Ciutadania, entitats i col·lectius (9):  
Associació Cultural Roc Boronat 
CE Vila Olimpica 
Movimiento Diagonal Mar 
AVV Front Marítim 
Associació Veïnal Provençals Mar 
Institut Front Marítim 
Arxiu Històric del Poblenou 
AVV Maresme 
 

Nombre total de persones assistents: 15 persones (5 dones i 11 homes) 

 
Ordre del dia: 
 

 

1. Benvinguda i explicació de l’evolució dels treballs tècnics (Direcció de Serveis d’Estratègia Urbana) 
2. Torn obert de paraules (Moderació: Manel Gil. Departament de Participació) 
3. Cloenda 

 

Desenvolupament de la sessió: 
 

Obre la sessió Manel Gil qui presenta el ponent Oriol Giol, del Departament d’Estratègia Urbana, que fa 
una explicació sobre els treballs referents a la reforma del passeig de la Mar Bella i altres projectes de 
l’entorn.  
 
Oriol Giol comença fent un breu repàs del procés i comenta que, fruit de la participació van sorgir nous 
temes a treballar, com la connexió del districte de S. Martí i la prolongació de la Rambla Prim. Des de la 
Gerència de l’Arquitecte en Cap es va entendre que això era important, perquè permetia completar 
l’aspecte longitudinal del passeig amb els aspectes transversals que comuniquen els barris amb el litoral. 
 
El que es presenta avui és el resultat del treball fet fins aquest moment per abordar el projecte inicial i 
també els projectes de l’entorn, indicant que aquests es troben en evolució i que es mostren en l'estat de 
maduresa actual. Concretament fa una presentació dels següents àmbits d’intervenció: 

 El parc del passeig de la Mar Bella 

 La situació de la plaça de Llevant amb problemes a nivell de vianants 

 La connexió de Prim a través de la plataforma 

 Connexions a través de la Ronda i la seva cobertura 
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Assenyala que la previsió actual és que el projecte executiu de l’Àmbit 1 (Parc del passeig de la Mar Bella) 
pugui presentar-se al plenari del març. Explica que el passeig tindrà un elevat nombre de nou arbrat per 
compensar les pèrdues esperades a causa de la duresa de l’ambient marítim per la vegetació. 
 
Pel que fa a la plaça de Llevant, aquesta constitueix el punt d’encreuament entre dos grans eixos: la 
rambla de Prim i la Diagonal i precisament en aquest punt s’expulsa els vianants cap a la perifèria. Es 
pretén solucionar això i donar prioritat als vianants donant continuïtat als eixos Prim i Diagonal, sempre 
respectant el transport públic. Això implica deixar de tenir una rotonda on els cotxes puguin fer qualsevol 
moviment i substituir l’actual “mar d’asfalt”. Això no hauria de ser especialment problemàtic ja que la 
circulació per la zona és relativament reduïda. 
 
La connexió de Prim respon al concepte que la rambla arribi al mar. El resultat serà una avinguda 
d’amplada potent que permetrà accedir al front marítim als barris de Besòs, Maresme i Diagonal Mar. 
L’actuació també permetrà guanyar més de 2000m2 d’espai públic per posar-hi més vegetació. El 
condicionant principal es la construcció a sobre del col·lector actual de manera que aquest ho pugui 
suportar. 
 
Damunt del parc del passeig queda una parcel·la que també es remodelarà. Actualment conté una 
estació de bombeig que es mantindrà, també hi ha una àrea de jocs a la banda del passeig Garcia Fària 
que es reformularà i un punt verd que es mirarà de ressituar. 
 
Tot seguit s’obre un torn de paraules: 
 
El primer intervinent és José Manuel de l’AVV Maresme. Assenyala que troba adient la proposta de 
connexions però considera que són insuficients i demana que se’ls hi doni prioritat. Després exposa les 
postures de les AAVV de la zona pel que fa a la plataforma: no volen que s’hi construeixi. Suggereix posar-
hi el camp de futbol de l’Agapito en aquest espai. 
 
La segona intervinent, Mari Carmen, de Movimiento Diagonal Mar coincideix en que el camp de futbol en 
la seva ubicació actual està de forma provisional. Introdueix la qüestió de la Copa Amèrica del 2024. Diu 
que es faran inversions a altres parts del litoral i si aquesta zona s’ensenya al món tal com està farà 
vergonya. També desconfia de que s’aprovi el projecte. Posa objeccions a que es plantin pins.  Fa notar 
que el planejament és incompatible amb esdeveniments com el Primavera Sound, que ella considera que 
no s’haurien de fer, però que es fan perquè són un negoci de l’Ajuntament. 
 
Manel, de l’ Arxiu Històric del Poblenou, es mostra satisfet de l’explicació rebuda, especialment perquè hi 
ha un projecte clar. Insisteix en que cal una perspectiva urbana. 
 
Respon Oriol Giol indicant que, des d’un punt de vista tècnic, plaça Llevant és una prioritat absoluta, ja 
que actualment és molt hostil. Considera que la plataforma és prou gran i pot contenir un equipament 
lligat al barri i a la ciutat. Pel que fa a la Copa Amèrica indica que els terrenys afectats pertanyen sobre tot 
a l’estat i a l’autoritat portuària i que l’ajuntament pràcticament no té competències. Afegeix que el 
territori principal de la competició serà del Port Olímpic cap a Ciutat Vella. Tot i això, considera que sí, 
que pot ser una oportunitat per accelerar les reformes exposades i que el passeig de la Mar Bella i la 
plataforma podrien ser espais que es podrien aprofitar en alguns aspectes de la Copa Amèrica. També 
explica que per ocupar aquests terrenys de la zona marítimo-terrestre caldrà demanar concessions a 
l’estat i a la Generalitat. Això exigeix fer previsions i estudis de com evolucionarà la línia de costa i 
l’impacte que tindrà el mar en situacions crítiques. Els pins s’han escollit perquè representen una 
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vegetació similar a la que es dóna naturalment a les nostres costes. 
 
Gregorio Pérez de l’AVV de Maresme creu que està tot ben pensat però no veu clar l’ordre d’execució de 
les coses. Creu que és millor començar per la part menys urbanitzada. Sobre tot perquè tem que no 
s’arribi a completar tot el projecte. Indica que totes les associacions estan d’acord en traslladar el camp 
de l’Agapito. 
 
Mari Carmen parla de les zones de jocs infantils. Diu que hi ha moltes a la zona i que la de Garcia Fària és 
de les que menys s’utilitzen, perquè els cotxes passen molt a prop. 
 
Oriol Giol diu que aquesta zona de jocs específica s’està estudiant remodelar-la. 
 
Un cop tractats tots els assumptes, a les 19:30 h es tanca la sessió. 

 
Acta elaborada per: JL Melero 


